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Referat til skolebestyrelsesmøde  

Dato: Tirsdag den 19. marts 2024 kl. 18.00 – 20.15  

Fraværende: Charlotte, Morten, Stoil, Lone 

Mødeleder: Trine 

Referent: Anders  

 Emne og 

ansvarlig 

Hvad skal vi udrette? Proces Tid Konklusioner/bemærkninger 

1. 1 Godkendelse af 

dagsorden   

  
  

1 min    

Dagsorden er godkendt. 

2.  Valg af 

mødeleder  

 
 

2 min   

3.  
Nyt fra:  
- Formand og 
næstformand 
- Ledelse  
- Personale  
- Andet  

Vi tager en runde med nyt fra alle 

relevante deltagere. Runden har 

orienterende karakter. 

 

Orienteri

ng  

 20 

min  

Formand: 

Der har været et møde, hvor skolens MED-udvalg og 

bestyrelsesformand er blevet præsenteret for 3 scenarier for 

kapacitetsudvidelsen. Der har været nogen frustration over 

processen. 

Der er i dag kommet noget materiale vi kan forholde os til 

senere på dagsordenen.  

Søren har desuden siddet i møde med de andre 

bestyrelsesformænd for skolerne i sydbyen.  

Ledelse: 

Vi er godt i gang med skoleårets planlægning. Vi kigger på 

timefordelingsplanen og fordeling af lærere.  
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Vi har fået overført vores overskud fra sidste skoleår. En del 

af overskuddet bruges til at finansiere to ekstra klasser på 

to årgange.   

Charlotte er stadig sygemeldt men er så småt på vej tilbage. 

Vi har købt hjælp ind udefra i april og maj til at hjælpe med 

ledelsesopgaver i forbindelse med skoleårets planlægning.  

Vi skal på internat med hele personalet fra mandag til 

tirsdag i påsken.  

Vi skal have faglige input under overskriften det gode 

forældresamarbejde. 

Personalet: 

Vi har et nyt tiltag med morgensang for hele skolen. Hver 

anden uge i hallen. Klasserne følges med deres 

venskabsklasse og lærer at være samlet i det store 

fællesskab. Målet er at dyrke fællesskabet på hele skolen.  

Ros til førskolen.  

4.  Sikker skolevej  Efter møde med forvaltningen er der 
fremkommet to forslag til ændringer 
som kan medvirke til at der skabes en 
mere sikker skolevej. De to forslag er 
beskrevet nedenfor, og vi skal på mødet 
drøfte, om der er et af forslagene, vi 
ønsker at teste af i praksis.  
  
Forslag 1: 
Der etableres et delvist kørselsforbud 
på vejstrækningen fra bageren til 
dammen, i tidsrummet kl. 7.30-8.15. 
Undtaget fra kørselsforbudet vil 
beboere, personale, busser og 
skraldebiler mv være. Som 

Drøftelse 
45 

min 

Vi gennemgår de to forslag og diskuterer fordele og 

ulemper ved de to forslag.  

Der er en overvægt af fordele ift. forslag 2.  

Forskellige input blev drøftet:  

● Der skal tænkes kys og kør-zoner ind i forslag 2 

● Hvor skal der være en kys og kør på Bastrups alle?  

● Kan der laves kys og kør på Orkestervej og 

Horsensvej? 

● Kan der laves en kys og kør-zone før stikvejen ind til 

skolen? 

● Ensretning for biler vil give bedre forhold for cyklister 

i sydgående retning 
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"kompensation" laves der kys og kør-
zoner på Horsensvej og Bastrups Allé.   
  
Forslag 2:  
Skanderborggade ensrettes mod nord, 
fra dammen og frem til bageren. 
  
Ud over ovenstående forslag skal det 

overvejes, om der er andre tiltag, som vi 

selv kan gøre for at forbedre 

muligheden for sikker skolevej - 

herunder om man skulle rykke 

tidspunktet for hvornår børnene må 

komme ind på skolen. 

● Blev der talt om parkeringsforbud på 

Skanderborggade - evt. p-båse? 

● Kan vi oprette en bilfri zone omkring skolen? Trine 

forhører sig ift. erfaringer fra Assentoftskolen. 

Hvis vi er fortaler for en af løsningerne, er der foreslået en 

testperiode på 4-6 måneder, så det bliver set igennem flere 

årstider. 

Vi skal være mere opmærksomme på at udnytte området 

omkring dammen.  

Kan der gøres noget ved opkørslen op til rundkørslen. Evt. 

kombineret cykel/gå sti. Farver på asfalten.  

Det er vigtigt, at vi har fokus på at give gode forhold for 

cykler og gående.  

Vi skal have revideret princippet for sikker skolevej.  

Kan vi lave gåbusser fra dammen i starten af skoleåret for 

at 'nudge' forældre og elever til at bruge kys og kør ved 

dammen?  

Der er opbakning til, at vi går videre med forslag 2.  

5.  
Kapacitetsudvidel
se på 
Søndermarkskole
n  

I vil under dette punkt få en orientering 

om, hvor vi er i processen, og hvad 

næste skridt er.  

Vi håber og forventer at have et 

revideret bilagsmateriale, vi kan tage 

udgangspunkt i til dette møde.  

Fælles 

drøftelse 

og input    

20 

min  

I mødet omkring kapacitetsudvidelsen indgik 3 scenarier. 

NERD laver efterfølgende nye tegninger til scenarie 1 ud fra 

vores inputs.  

Trine har d.d fået de nye reviderede tegninger. Vi ser på 

dem.  

Vi får på Søndermarkskolen et nyt møde med arkitekten ud 

fra de nye tegninger.  

Processen er derfor rykket lidt.  

Den endelige beslutning skal træffes i september.  
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Efter der er truffet en beslutning, kan vi igen se på 

justeringer. 

Vi ser og gennemgår de nye tegninger.  

6.  
Evaluering med 
forældrerådene  

På baggrund af dialogen i bestyrelsen 
foreslås følgende arrangement for 
forældre. 
  
Forældrerådene inviteres til evaluering 
og erfaringsudveksling en torsdag i 
tidsrummet 18.00-19.30.  
  
Program: 
Let anretning/sandwich 
Præsentation af bestyrelsen og hvad vi 
arbejder med. 
Evaluering 
Idéudveksling 
  
Kl. 19.30 -21.00 vil der være foredrag 
med børns vilkår, se nedenstående 
link.  
Børns digitale fællesskaber - Børns 
Vilkår (bornsvilkar.dk) 
  
Foredraget udbydes til alle forældre, og 
der serveres kage og kaffe.  
Hvordan kommer vi i dialog med 
forældrerådene – kan vi bede om 
kontaktoplysninger på kontaktforældre 
og kan vi kommunikere effektivt via 
Aula? 
 

Fælles 

drøftelse 

og 

beslutnin

g  

15 

min 

Der er lavet en plan og et program for en aften med 

forældrerådene jf. dagsordenen.   

Trine og Mads samler et overblik over forældrerådene og 

kontaktliste, så invitationen kan sendes hurtigst muligt.  

Trine undersøger muligheden for oprettelse af gruppe på 

AULA.  

Regitze laver invitationer. Mads kommer med inputs til 

Regitze. 

Invitationer bliver sendt ud umiddelbart efter påske 

AULA bruges til tilmelding. 

https://bornsvilkar.dk/oplaeg/boerns-digitale-faellesskaber/
https://bornsvilkar.dk/oplaeg/boerns-digitale-faellesskaber/


Søndermarkskolen     
Skanderborggade 65 

8940 Randers SV  
 

 

7.  Skoledagens 
opbygning og 
konvertering af 
understøttende 
undervisning    

I får under dette punkt en kort 

opdatering jf. drøftelserne på sidste 

bestyrelsesmøde. 

Orienteri

ng   

10 

min  

Vi går videre med at konvertere en UUV-lektion på 4. 

årgang til en kortere skoledag og flere timer med to voksne.  

Vi ser på, om vi kan gøre noget med de sidste 10 min. de 3 

dage om ugen for indskolingen og mellemtrin.  

8.  Forældrehenven
delser  

 
 

5 min  

 

 

9.  Evt.   
 

5 min   

 


